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PROPOSTA D’ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL D’ESTUDIS 
DEL GRAU DE NUTRICIÓ HUMANA I DIETÈTICA  

 
Dia: Dimecres 7 de juliol de 2021 
 
Lloc: la sessió es farà mitjançant videoconferència tenint en compte la situació d’alerta sanitària i a l’empara 

del que disposa l’art. 6.1 del Decret llei 8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 
7/2020, de 17 de març, de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de 
residus sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i d’adopció 
d’altres mesures complementàries. 

 
Hora: 10:30h 1a convocatòria 
Hora: 11:00h 2a convocatòria 
 
Ordre del dia: 
1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior (2 de juny de 2021). 
2. Aprovació, si escau, dels horaris de teoria pel curs 2021-2022. 
3. Aprovació, si escau, del calendari d’exàmens pel curs 2021-2022. 
4. Aprovació, si escau, dels plans docents del curs 2021-2022. 
5. Afers de tràmit. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Obrim la sessió en 2a convocatòria a les 11:00h fent servir la fórmula de 1/3 dels membres del consell que 
apareix recollida en el Reglament del Consell (article 15, d).  
 
Tal i com s’ha indicat a la convocatòria la sessió es farà mitjançant videoconferència tenint en compte la 
situació d’alerta sanitària i a l’empara del que disposa l’art. 6.1 del Decret llei 8/2020, de 24 de març, de 
modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures urgents en matèria de contractació 
pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària 
i econòmica, i d’adopció d’altres mesures complementàries. 
 
Assistents 
Professors: Rosa Mª Abellana Sangra, Fernando Belmonte Mallo, Immaculada Dinarès Milà, Oscar Domènech 
Cabrera, , Mª Emilia Juan Olivé, M. Antonia Lizarraga Dallo, Rafael LLorach Asunción, Francisco Javier Luque 
Garriga, Cristina Minguillón Llombart, Juan José Moreno Aznarez, Núria Piqué Clusellas Manel Viader Junyent,  
Estudiants: Maria Carmona Bach, Raúl Cartiel Vesperinas, María del Mar Casas Madrid, Laura Minguella 
Enriquez, América Nafria Domínguez, Eva Pérez Hernández, M. Antònia Roig Muñoz. 
Professors convidats: Pedro F. Marrero González 
Excusen la seva assistència: M. del Carmen Aguilera Ruiz, M. del Carme González Azón, Susana Guix Arnau, 
Stefania Vichi, Iris Rodríguez Gelis. 
 
Abans de començar amb l’ordre del dia, La Dra. Urpí demana poder afegir un punt a l’ordre del dia: Informe de 
la cap d’Estudis. S’accepta i queda inclòs com a punt 2 de l’ordre del dia. 



 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior (2 de juny de 2021). 
 
S’aprova l’acta de la sessió anterior. 
 
2. Informe de la cap d’estudis. 
 
ACREDITACIÓ del GRAU (2022) 
El grau de NHiD ha de passar pel procés de reacreditació a l’inici del proper any 2022 juntament amb el grau de CTA 
i el màster de Seguretat Alimentària. Aquest procés inclou diferents passos, el primer del qual és el lliurament de 
l’autoinforme que cal lliurar com a màxim el dia 15 de gener de 2022 per tal que es pugui publicar a la web de la 
Facultat. Aquest autoinforme ha d’estar exposat públicament durant 20 dies naturals per tal que se’n puguin fer 
al·legacions i sigui aprovat per les comissions pertinents abans d’entregar-lo a l’AQU.  
A més a més durant el mes de maig (2a quinzena) es faran les visites del CAE. En aquest cas per la convocatòria de 
2022 aquestes visites seran virtuals i es faran durant varis dies tot i que siguin del mateix grau. Durant aquest 
convocatòria 2022 s’habilitarà un correu AQU per tal que el 1r dia de visita del CAE qualsevol grup d’interès pugui fer 
comentaris, preguntes, consultes,...  en el que és l’audiència oberta.  
En la darrera acreditació del grau de NHiD, i arrel de l’informe de la comissió avaluadora, es van establir propostes 
de millora encaminades a incrementar el nombre de docents permanents i formats en NHiD i millorar la coordinació 
entre assignatures del grau. Durant aquests anys s’hi ha estat treballant. Com a exemple d’algunes tasques que s’han 
dut a terme és el disseny de casos clínics transversals on un mateix bloc temàtic es pot tractar des de diferents 
assignatures incrementant el coneixement i aplicació dels conceptes, per exemple un cas de ferro, vitamina b12 i 
anèmies entre assignatures de fisiologia i dietoteràpia o també s’ha fet un cas on es treballa metabolisme de sucres 
i fetge gras a través d’aquestes matèries. També s’ha implementat al grau noves metodologies docents com són  les 
simulacions de casos clínics reals a les aules. 
Per a la reavaluació del grau, l’AQU selecciona diverses assignatures i d’aquestes en cal triar 4. La Dra. Urpí es posarà 
en contacte amb els coordinadors de les assignatures seleccionades per tal de demanar la informació necessària. 
 
REUNIÓ AMB EL RECTOR (10 de juny de 2021) 
El dia 10 de juny des del rectorat es va convocar una reunió a l’Aula Magna de la Facultat de Farmàcia i Ciències de 
l’Alimentació on van ser citats l’equip decanal, els coordinadors de màster, les caps d’estudi, els/les caps de 
departament,... per tal d’explicar que hem de treballar tots junts per fer una millor UB. També es va demanar opinió 
sobre el què pensen els seus professors sobre varis temes en els quals volen treballar en els propers anys; per 
exemple el PDA i la càrrega docent i també respecte al model de docència de la UB. EL rectorat proposa per aquest 
proper any establir/dissenyar estratègies per plantejar accions encaminades a la docència per poder aplicar els 
pròxims anys. 
 
IX TROBADA PROFESSORAT CIÈNCIES DE LA SALUT: 
La comissió organitzadora de la trobada preveient que el 2021-22 encara serà complicat per temes de pandèmia ha 
canviat la data de la trobada al Gener/febrer del 2023. 
 
GRADUACIONS: 
A mitjans de maig es van enviar indicacions des de Relacions Institucionals i Protocol de la UB en relació al format de 
les graduacions. Les noves indicacions permeten 3 membres a la presidència, 69 a l’escenari i unes 143 persones de 
públic. S’han establert mesures de seguretat com la mascareta, la distancia de seguretat i queden cancel·lats els 
refrigeris. En aquestes hi haurà la possibilitat d’emetre en streaming. Davant aquestes noves indicacions, juntament 



 

amb els estudiants, el Deganat i SED han establert les dades per celebrar els actes de graduació dels estudiants de la 
promoció 2017-2020 que no es van poder realitzar i de la promoció 2017-2021.  
 
PREMI PÒSTER A LA SOSTENIBILITAT 
La Dra. Urpí comenta que l’any passat les estudiants de NHiD Maria Soler, Xenia Juncà i Emma Clarella van guanyar 
el premi a la modalitat d’alternatives sobre què podem fer per reduir el malbaratament des de casa. En aquest treball 
les estudiants alerten que es desaprofita el 30% dels aliments produïts i que més de la meitat d’aquest 
desaprofitament es fa des de casa. Elles proposen mesures per contribuir des de casa a arribar a la meta 3 del ODS 
12 que pretén reduir a la meitat el malbaratament d’aliments per capità en la venta minorista i a nivell del 
consumidor. El jurat del premi ha ressaltat la importància, transversalitat del tema i relació molt clara amb l’agenda 
2030 i elogia la funció comunicativa, pedagògica i interpretació directa que les autores aconsegueixen en el pòster. 
 
PREMIS TFG 
El premi Danone 2020 al millor TFG de NHiD del curs 2019-2020 ha estat per: 

• Estudi preclínic de la relació entre la ingesta d’una dieta rica en cacau i hesperidina sobre el rendiment, 
l’exercici físic extenuant i la seva resposta immunitària. Autora: Abril Gorgori González. Tutor: Francisco 
Pérez Cano. 

 
3. Aprovació, si escau, dels horaris de teoria pel curs 2021-2022. 
 
Primer curs: es preveu que es pugui mantenir la docència 100 % presencial amb 70% d’aforament.  
Amb el 50% aforament els alumnes de primer podrien venir tots però cal veure com anirà avançant la situació. Cal 
esperar la resolució del rector. 
En el 2n semestre s’han hagut d’introduir canvis perquè les pràctiques d’ordinador de bioestadística i matemàtica 
aplicada seran virtuals pel tema d’aforament de les aules d’informàtica del campus. Per tant l’horari del curs s’ha 
adaptat en funció d’això. Els horaris s’han pactat amb els coordinadors de les assignatures per tal de centralitzar 
totes les pràctiques d’ordinador que son virtuals perquè no afectin a la resta d’assignatures. Els divendres seran dies 
de docència virtual. 
La Dra. Urpí informa que el dia 13 de setembre hi ha la sessió benvinguda.  
 
Segon curs: hi ha hagut una modificació en els horaris respecte anys anteriors per poder acabar les classes a les 13h 
enlloc de a les 14h perquè l’alumnat pugui arribar al campus a fer les pràctiques de laboratori i les activitat presencials 
establertes. L’horari de classes serà de 9-13h tots els dies. A més a més per segon semestre, degut al fet que a 3er 
curs s’han hagut de modificar horaris per temes d’activitats programades amb ordinador i per tant virtuals, també  
s’han hagut de modificar els horaris de dijous i divendres de “Deontologia, bioètica i dret en nutrició humana i 
dietètica” i “Bromatologia II” perque siguin compatibles amb els horaris i pla d’estudis dels alumnes de doble grau 
Farmàcia-NHiD. 
 
Tercer curs: donat què les sessions de pràctiques de nutrició comunitària seran virtuals per la limitació de les aules 
d’informàtica, s’han hagut d’adaptar els horaris i addicionalment, s’han adaptat els horaris per condensar les 
pràctiques d’ordinador virtual totes juntes. Les classe de dietoteràpia aplicada (optativa de doble grau), en comptes 
de realitzar 3h seguides un dia, se separa en dos dies: dimarts (2h) i divendres (1h). 
La Dra. Urpí avisa als estudiants que cal que mirin molt bé les anotacions de cada assignatura en els grups de matricula 
perquè hi ha consideracions que han de tenir en compte per matricular els grups de pràctiques. Si per exemple 
matriculen l’assignatura de fitoteràpia, caldrà que escullin el grup G2 o G3 de Nutrició comunitària ja que el G1 serà 
virtual i la fitoteràpia presencial. I el mateix si trien l’optativa de Plantes d’ús alimentari. Cal que els alumnes mirin 



 

bé els horaris abans de la matrícula per evitar canvis de grup i perquè no tinguin problemes de virtualitat – 
presencialitat. 
 
Quart curs: Els horaris de 4t crus han tornat a com estaven abans de la pandèmia perquè fer 4h seguides d’una 
assignatura optativa no era la millor opció per algunes assignatures. 
 
De moment la programació del curs 2020-2021 s’ha fet amb un sol grup, i més endavant, en funció dels aforaments 
que estableixin les autoritats sanitàries i la UB, es decidirà si es divideixen i es fa presencialitat a setmanes alternes o 
no. La divisió de grups es podria fer per NIUB parell o senar per exemple. 
 
La Dra. Abellana pregunta com es fan els grups de pràctiques. La Dra. Urpí indica que es publiquen en llistes de grups 
de pràctiques amb les seves dates corresponents i que es seleccionen a la matricula. Cal que l’estudiant que es 
matriculi seleccioni sempre el mateix grup de pràctiques per curs. La matrícula s’organitza limitant el número de 
matriculats per grup i els que no hi poden accedir per falta de places cal que el coordinador els inclogui posteriorment. 
 
L’estudiant Maria Carmona demana que pels alumnes de 4t les optatives del primer semestres siguin el mateix dia 
perquè hi ha gent que no fa optatives i per tant aquell dia no hauria de venir. La Dra. Urpí indica que això és difícil 
perquè cal encaixar horaris de professorat i sovint no es poden  encaixar totes les optatives el mateix dia. 
 
S’aproven els horaris de teoria pel curs 2021-2022. 
 

4. Aprovació, si escau, del calendari d’exàmens pel curs 2021-2022. 
 
La Dra. Urpí presenta la proposta del Calendari d’exàmens pel curs 2021-2022 indicat que com cada any hi ha rotació. 
El darrer d’un any passa a ser el primer i tots corren de lloc ordenadament. A més a més s’han intentat posar optatives 
de 4t allunyades dels diferents exàmens d’assignatures obligatòries. 
 
El coordinador de fitoteràpia va comentar que en el curs actual 2020-2021 l’examen de fitoteràpia estava molt seguit 
del de Patologia i que els alumnes havien comentat amb ell que era una assignatura amb molta matèria ja que és 
una assignatura de 9 ECTS. Per aquest proper curs 2021-2022 la Dra. Urpí proposa deixar la patologia més separada 
de les optatives.  
Les dates dels exàmens de les assignatures optatives que estan en taronja en el calendari estan pactades amb el grau 
de CTA. Son optatives que estan més dirigides a CTA però que ens permeten tenir un nombre d’estudiants de NHiD i 
per tant més oferta. 
 
S’aprova el calendari d’exàmens pel curs 2021-2022 
 
5. Aprovació, si escau, dels plans docents del curs 2021-2022 
 
La Dra. Urpí informa que es van enviar el plans docents a través d’un enllaç Onedrive i que s’ha elaborat un Forms 
per avaluar diferents paràmetres del plans docents. En aquest punt la Dra. Relat assigna a cada membre del consell 
present a la reunió 2-3 plans docents per ser revisats i analitzats.  
Els ítems que cal revisar en cada pla docent son els següents: 



 

 
 
Es deixen 20 min per fer l’avaluació i que cada membre del Consell completi l’enquesta Forms dels plans docents que 
li han estat assignats. Un cop recollida la informació la Dra. Urpí i la Dra. Relat revisaran totes les respostes per si hi 
ha algun pla docent on hi ha algun consideració que calgui resoldre. Posteriorment la Dra. Urpí informarà als 
coordinadors de plans docents que hagin de ser esmenats perquè facin les correccions oportunes. Des del Consell 
d’Estudis es dóna confiança a la Dra. Urpí que fetes les esmenes corresponents ella validarà els corresponents plans 
docents. 
 
En relació a una consulta prèvia del Dr. Domènech en un consell anterior sobre on cal indicar l’idioma amb què 
s’imparteix una assignatura, la Dra. Urpí informa que la llengua que consta en el programa de l’assignatura és 
vinculant. La Dra. Urpí indica que el problema és quan es posa català/castellà ja que això crea certa discrepància. 
 
La Dra. Urpí també informa que en els plans docents pel proper curs cal consti segons situació sanitària o indicar 
presencial/no presencial. 
 
S’aproven els plans docents dels curs 2021-2022 a condició de que en aquells on hi ha algun defecte la 
Dra. Urpí es posarà en contacte amb el coordinador per esmenar-ho.  
 
6. Afers de tràmit 
 
No n’hi ha 
 

7. Torn obert de paraules 
 
L’estudiant Amèrica Nafria pregunta com serà la presencialtitat del curs 2021-2022. La Dra. Urpí li indica que les 
pràctiques de laboratori seran presencials i hi haurà activitats virtuals com ara les sessions d’ordinador que es 
mantindran virtuals i que per les classes de teoria falta saber el % d’aforament que es permet. D’entrada a primer 
curs poden venir tots els estudiants de manera presencial i a segon, tercer i quart curs on només hi ha un grup 
s’establiran els % segons el que estableixin les autoritats sanitàries i la UB. Si finalment l’aforament queda en el 70% 
caldrà fer sincronia. 
 



 

A les 13:05 es tanca la sessió 
 
 
 

Joana Relat 
Secretària del Consell d’Estudis de Nutrició Humana i Dietètica  

Santa Coloma de Gramenet, 7 de juliol de 2021 


